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Nieuwsbrief juli 2024 
 
Voor u ligt de nieuwsbrief van juni. Hierin 
weer een bijdrage van de wethouder, van 
de fractie en van onze waterschaps-
bestuurder. Verder een aantal data om te 
noteren, een terugblik op het gesprek van 
het bestuur met Humanitas De 
Stellingwerven en een terugblik op de 
Europese verkiezingen.  
 

 
Europese verkiezingen  
 
Op 6 juni jl. vonden de Europese 
verkiezingen in ons land plaats. Inmiddels 
is de uitslag bekend en blijkt het dat onze 
partij (samen met GroenLinks) goed is 
voor 8 zetels.  
Voorafgaand aan deze verkiezingen 
hebben we op zaterdag 25 mei campagne 
gevoerd. We stonden met flyers in de 
Stationsstraat in Oosterwolde en gingen 
met veel mensen in gesprek. En een aantal 
leden heeft nog huis aan huis flyers 
bezorgd in een aantal dorpen. Hartelijk 
dank hiervoor.  
 

 
Humanitas  
 
In het verleden hadden we als PvdA 
Ooststellingwerf een Ombudsteam. Dat 
Ombudsteam was in eerste instantie 
breed samengesteld en was bedoeld om 
mensen te helpen die de weg naar de 
juiste loketten en hulp niet konden 
vinden. Er werd in al die jaren niet heel 
veel gebruik gemaakt van het 
Ombudsteam. Het bestuur heeft daarom 
besloten het Ombudsteam op een laag 
pitje te zetten. Eén van de conclusies was 
ook dat er in Ooststellingwerf 

verschillende organisaties en instellingen 
zijn die bedoeld zijn om mensen te helpen. 
Eén van deze organisaties is Humanitas. 
Het bestuur heeft contact gezocht om te 
horen wat Humanitas allemaal doet voor 
onze inwoners zodat we eventueel naar 
hen kunnen verwijzen als we hulpvragen 
krijgen. De heer Rikus Hermelink van 
Humanitas de Stellingwerven heeft ons 
uitgebreid verteld over het werk van 
Humanitas.  
Hij geeft aan dat Humanitas een landelijke 
vrijwilligersorganisatie is met 20.000 
vrijwilligers. Er zijn vijf districten en de 
afdeling De Stellingwerven (Oost- en 
Weststellingwerf) valt onder het district 
Groningen. Er zijn zes bestuursleden en 
ongeveer 50 vrijwilligers actief in de 
Stellingwerven. De enige vergoeding die 
men ontvangt is een kilometervergoeding.  
De volgende activiteiten worden (onder 
andere) verricht door Humanitas: 

• Thuisadministratie 
Humanitas helpt mensen die moeite 
hebben met het op orde houden van de 
(financiële) administratie. Deze 
zorgvraag wordt de laatste jaren 
minder omdat de overheid het accent 
veel meer legt op armoedebestrijding 
en alles wat daarbij komt kijken. 
Probleem hierbij is wel ‘hoe kom je 
achter de voordeur’ als mensen dat 
echt niet willen.  

• Vriendschappelijk huisbezoek 
Een vrijwilliger brengt 1x per week een 
bezoek aan iemand die alleen is of gaat 
met iemand winkelen of iets anders 
doen.  

• Voorlezen 
Er wordt in de bibliotheken van 
Appelscha en Oosterwolde voorgelezen 
aan kinderen tot en met 12 jaar. 
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• Homestart 
Dit is een programma dat opvoeders 
bijstaat in de opvoeding van hun 
kinderen. Hier zijn ongeveer 25 
vrijwilligers actief. Deze ontvangen veel 
(online) cursussen om hun werk te 
kunnen doen.Thuiszorgorganisaties en 
scholen geven adressen door. 

• Kind aan huis 
 Bij dit project gaan kinderen 1x per 

maand naar een logeer/opvang gezin.  

• Kindervakantieweken 
 Kinderen kunnen op vakantie; adressen 

worden via de gemeente verkregen. 

• Sinterklaasactie 
 Deze actie wordt uitgevoerd in 

samenwerking met Stichting Scala en 
door deze actie krijgen ongeveer 200 
kinderen van gezinnen met een laag 
inkomen een Sinterklaascadeautje.  

Al met al een zeer interessante 
bijeenkomst. Wilt u meer weten over 
Humanitas: 
https://www.humanitas.nl/afdeling/DeSte
llingwerven/ 
 

 
Van ons algemeen bestuurslid van 
het Wetterskip (Annelies Stolp)  
 
Microplastics: een groeiend probleem in 
ons water 
Zo klein als ze zijn, zo groot kan de schade 
zijn die microplastics aanrichten voor 
mens en milieu. Onderzoekers hebben de 
minuscule deeltjes zelfs ook al in menselijk 
bloed aangetroffen. Wat de effecten op de 
lange duur zijn voor mens en milieu, 
daarover is nog weinig bekend, maar dát 
er effecten zijn is wel al duidelijk. Daarom 
is het zorgelijk dat er steeds meer 
microplastics in het milieu terechtkomen. 
Microplastics kunnen kleine deeltjes zijn 
van grotere plastic voorwerpen zoals 

tasjes en flesjes, maar ook scrubs uit 
cosmetische producten. Via de gootsteen, 
het doucheputje of de wasmachine 
verdwijnen de stukjes plastics vervolgens 
in het riool, waarna ze in het 
oppervlaktewater terechtkomen. Ook 
slijtsel van autobanden kan in 
oppervlaktewater belanden, vaak via 
afvoer van regenwater.  En: de grootste 
bron van microplastics is zwerfvuil! 
 
Waterschappen kunnen weinig doen om 
te voorkomen dat microplastics in het 
oppervlaktewater belanden. Wel kunnen 
ze investeren in extra (en dure!) 
instrumenten om microplastics uit het 
water te filteren. Dat betalen wij dan dus 
met z’n allen via de waterschapsbelasting! 
 

 
 
De beste manier om het microplastic 
probleem aan te pakken is aan de bron. 
De waterschappen lobbyen hard in Den 
Haag en Brussel om de productie van 
microplastics tegen te gaan.  
 
Maar eenieder kan er ook zelf iets aan 
doen door geen schurende schoonmaak-
middelen te kopen, geen microplastic-
houdende cosmetica te gebruiken en 
vooral: geen plastic laten rondslingeren in 
het milieu! 

 
 
 
 

https://www.humanitas.nl/afdeling/DeStellingwerven/
https://www.humanitas.nl/afdeling/DeStellingwerven/
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Van de fractie 
(Jan Vledder) 
 
Beste leden van de PvdA! 
Het loopt wat betreft bouwen, bouwen & 
bouwen heel goed. 
Zoals de wethouder (Jelke dus) al eerder 
had aangegeven zou er medio dit jaar een 
eerste serie voorstellen komen van 
woningbouw in meerdere (vijf) dorpen 
met overal behoorlijk wat woningen. 
Die plannen zijn tijdens de recente 
raadscommissievergadering dan ook aan 
ons voorgelegd. 
 

 
 
Er vielen meerdere zaken op: 
Er werden en worden in het algemeen 
veel “zienswijzen” op deze plannen 
ingediend. Soms zijn die zienswijzen 
prima. Men komt dan met nuttige 
wijzigingen in het plan en die wijzigingen 
worden dan ook onderdeel van het plan 
gemaakt. Helaas zien wij ook veel 
zienswijzen die (kort door de bocht) 
zeggen: ik wil geen gebouw naast of in de 
nabijheid van mijn woning. Dat mag je 
vinden, maar je hebt geen recht op vrij 
uitzicht. Dus deze laatste zienswijze is 
zinloos. Het kost allemaal wel tijd. 
 

De voltallige raad heeft ALLE vijf projecten 
(en trouwens de zesde in Oldeberkoop 
ook) direct goedgekeurd door er 
ALLEMAAL hamerstukken van te maken. 
Wij gaan bouwen, bouwen & bouwen! 
Jelke ga zo door! 
 
Wij hebben het druk. We zijn bezig met de 
voorjaarsrapportage en de kaderbrief. 
De voorjaarsrapportage gaat over het geld 
dat we al hebben uitgegeven. Daar kun je 
van leren, maar niet meer iets aan doen. 
Dus voor de PvdA-fractie valt dat snel in 
de hoek van “geschiedenis”. 
 
Wel een opmerking: Er is een negatief 
resultaat (meer uitgaven dan gepland) van 
bijna 3.6M€. Het is wederom de jeugdzorg 
die voor de grootste overschrijding zorgt: 
2.3M€. Er zit nu een taskforce bij deze 
afdeling die ervoor moet zorgen dat we 
hier meer grip op krijgen. De gemeente 
kan hier nog steeds weinig aan doen 
omdat we wettelijk verplicht zijn deze zorg 
te verlenen. 
 
De kaderbrief is wel heel belangrijk. Wij 
(de raad) stellen de kaders voor de 
begroting van 2025. Wat doen we wel, 
wat niet, wat meer en wat minder. Jullie 
begrijpen het al: de wat conservatieve 
partijen gaan nu op de rem staan. Want: 
het financiële perspectief van de 
gemeente is minder rooskleurig dan 
recent was verwacht (ja, die jeugdzorg 
dus!) en ander malheur. Denk ook nog 
eens aan onzekerheid vanwege de 
komende regering!?! 
Wij gaan dus deze week onderhandelen. 
En daarover zeggen wij dus in deze brief 
niets! Zie volgend verslag. 
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Wel hebben wij het ondertussen erg druk: 
Bart is naar de VNG-dagen, Olphert zit in 
100 besturen en regelt heel veel zaken 
voor ons (o.a. de dorpentocht), Sjonny 
heeft examens, Inti is net geslaagd en 
werkt en ik (JanV) moest van de secretaris 
van onze partij dit verslag schrijven. 
Dat is nu dus klaar. 
 
 

Cultuur en taalnota Fansels Frysk 
 (Olphert Smit)   
 
“Het Fries heeft een vanzelfsprekende 
plaats in het leven van de meerderheid 
van de inwoners van Fryslân. Maar buiten 
de deur is het Fries niet altijd even 
zichtbaar, en dat kan anders,” stelt Eke 
Folkerts, gedeputeerde van taal en 
taalonderwijs. “Friezen moeten hun 
moedertaal natuurlijk ook buiten de deur 
kunnen gebruiken, zoals in het contact 
met de overheid en in de zorg.”  
   
Dat er hier in de Stellingwerven - onder de 
Kuunder - een Nedersaksisch taalgebied is, 
waarvan op 10 oktober 2018 in Zwolle 
voor alle Nedersaksische talen een 
convenant is getekend, wordt totaal niet 
vermeld. Destijds heeft secretaris-
generaal Maarten Schurink van 
Binnenlandse Zaken uit naam van minister 
Ollongren, het Nedersaksisch tot een 
volwaardige, zelfstandige taal verklaard.  
Hiertoe is destijds door alle partijen ook 
een convenant ondertekend, o.a. door 
onze gedeputeerde Sietske Poepjes, 
burgemeester André van de Nadort en 
onze toenmalige wethouder Fimke 
Hijlkema. In de nieuwe taalnota wordt hier 
totaal niet over gerept, alleen wordt 
zijdelings meegenomen dat er veel ‘kleine’ 
streektalen in onze provincie zijn. 
 

Vanuit onze fractie hebben we een 
document opgesteld waarin het e.e.a. 
omtrent het Stellingwarfs is opgenomen. 
Hiervan is de fractie van de PvdA in de 
Provinciale Staten op de hoogte gebracht. 
Ook meegenomen is de vrijstelling die 
destijds in 2014 aan een aantal gebieden, 
dat zijn de Waddeneilanden en 
Weststellingwerf, is verleend om niet 
actief de Friese Taal te moeten 
behandelen. In onze gemeente - het deel 
van onder de Kuunder - wordt bij 
Heemkunde de Stellingwarver taal 
behandeld. Destijds (in 2014) is 
Ooststellingwerf niet (meer) bij de 
vrijstelling meegenomen en nu wordt er 
op geacteerd om in zowel het basis-
onderwijs als in ook het voorgezet 
onderwijs actief de Friese taal te 
behandelen. 
 
Door de fractie van de PvdA in de Friese 
Staten is er hard aan getrokken om de 
Stellingwarver Schrieversronte (SSR) 
cultuur – maar ook meerdere instellingen 
moeten het met minder doen - en het 
onderwijs in de Stellingwarver taal 
mogelijk te blijven houden. Ook van een 
aantal partijen hebben we kunnen zien dat 
zij zich hebben ingezet om de behandeling 
van de cultuur- en taalnota ook in de 
toekomst mogelijk te kunnen gaan maken. 
Echter op de verschillende dagen - 5, 12 
en uiteindelijk 19 juni - dat in het 
Provinciehuis hierover is gesproken blijkt 
dat het College van GS hiervoor niet is te 
porren. Ook de amendementen waarmee 
de oppositiepartijen kwamen mochten 
hierbij niet baten: de coalitiepartijen 
gingen er niet in mee. 
 
Op de volgende pagina: het verslag van de 
wethouder en nog meer  
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Van de wethouder  
(Jelke Nijboer)  
 
Water en Taal. 
Het zal u niet ontgaan zijn dat er bij alle 
nieuwe bestemmingsplannen rekening 
gehouden wordt met wateroverlast. En 
dat is terecht.  
We hebben een aantal weken geleden de 
gevolgen in Buitenpost gezien. Of je ook 
rekening kunt houden met dergelijke 
stortbuien weet ik niet, maar we hebben 
wel op de foto’s kunnen zien dat de 
hagelstenen uit de toiletten 
omhoogkwamen. Geen fijne situatie. 
 

 
 
De eerste wadi’s die in het Hearenkwartier 
werden aangelegd waren aan hevige 
discussie onderhevig. Te duur, te zwaar 
middel en het valt allemaal wel mee. Nu, 
een paar jaar later, wordt die discussie 
eigenlijk niet meer gevoerd en is het 
normaal geworden dat er gekozen wordt 
voor een grotere wateropvang. Niet direct 
het water afvoeren via het riool maar in 
de bodem weg laten zakken zodat je er in 
drogere periodes profijt van kunt hebben.  
 
Er is ook een heftige discussie aan de gang 
over het verplicht stellen van het Fries in 
Ooststellingwerf. Ik verzet mij daar met 
hand en tand tegen. De Friese taalnotitie 
spreekt met geen woord over het 
Stellingwerfs of het Nedersaksisch! 

Volgens de gedeputeerde valt het 
Nedersaksisch onder de Friese talen en 
kan de Stellingwarver Schrieversronte 
(SSR) daar gewoon de subsidies weghalen 
net zoals de andere Friese streektalen. 
Echter het Nedersaksisch is geen Friese 
taal maar een Europese erkende 
minderheidstaal die actief beschermd en 
in stand gehouden moet worden door de 
Friese overheid. Daar is een paar jaar 
geleden ook een convenant voor 
ondertekend door de verschillende 
belanghebbenden. Ook door Friesland en 
onze gemeente.  
Friesland heeft 18 miljoen euro gekregen 
voor Fries taalbeleid en een paar weken 
later wordt de SSR met 67% gekort. Niet 
uit te leggen! Dat zei de gedeputeerde ook 
op TV Fryslan “waarschijnlijk heb ik het 
niet goed uitgelegd”. 
 
De SSR, waar 1.1 FTE werkt, heeft niet 
voldoende capaciteit om grote 
projectaanvragen te schrijven en in te 
dienen. En dan wordt de SSR ook nog eens 
gekort en wordt de slagkracht in basis 
aangetast. Nu wil de gedeputeerde een 
taalcoördinator aanstellen die als taak 
heeft de Friese talen steviger neer te 
zetten. Volgens haar kan deze dan de SSR 
ook helpen met het aanvragen van 
subsidie. 
Deze moet dan in mijn ogen een 
Stellingwerver zijn die (niet noodzakelijk) 
het Fries ook beheerst.  
De strijd is nog niet gestreden. 
 

 
1 mei bijeenkomst van het Gewest 
en de afdeling Heerenveen 
 
Op zaterdag 1 mei jl. organiseerden het 
Gewest en de afdeling Heerenveen weer 
de jaarlijkse 1 mei-viering in het Museum 
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Heerenveen. Een mooie toepasselijke 
locatie; hier kan men de geschiedenis van 
de sociaal-democratie in Zuid-Oost Fryslân 
bekijken.  
Esther Mirjam Sent hield een mooie 
toespraak; de sfeer was goed.  
 

 
Ledenraadpleging 7 juni 2024 
 
In de vorige nieuwsbrief schreven we al 
uitgebreid over de ledenraadpleging over 
deelname aan de Gemeenteraads-
verkiezingen van 2026.  
 
Vanuit beide partijbureaus (GroenLinks en 
PvdA) is er een ‘Routekaart lokale linkse 
samenwerking’ opgesteld, waarin een 
stappenplan van zes stappen richting de 
gemeenteraadsverkiezingen van 2026 is 
opgenomen. Voor 2024 zijn de eerste 
twee stappen gepland. Stap 1 is 
kennismaking en verkenning, stap 2 is 
oordeelsvorming en besluitvorming. 
Uiteindelijk zullen onze leden in een 
Algemene Ledenvergadering (ALV) aan het 
eind van 2024 een besluit moeten nemen 
over hoe de PvdA Ooststellingwerf de 
verkiezingen van 2026 in zal gaan.  
 
Het bestuur heeft deze avond voorbereid 
en alvast via de uitnodiging vijf vragen 
uitgezet bij de leden. Op 7 juni zijn er 20 
leden aanwezig om, in groepjes van vijf 
mensen, op deze vragen te reageren. Na 
een pauze voor het eten van een broodje 
reageerden de leden nog op drie 
stellingen. De avond leverde mooie 
inzichten op.  
 
Vervolgens hebben de besturen van 
GroenLinks en PvdA de afspraak gemaakt 
om in september met de gezamenlijke 
leden bij elkaar te komen om tijdens die 

bijeenkomst de ‘inhoud’ in te duiken. Deze 
bijeenkomst zal plaatsvinden op vrijdag 13 
september van 17.00 – 19.00 uur in De 
Miente in Oosterwolde. Voor broodjes 
wordt weer gezorgd.  
 

 
Het Gewest  
 
Het gewestelijk bestuur wil graag met alle 
leden in Fryslân in gesprek. Zij organiseren 
daartoe digitale ledengesprekken. Op de 
website van de PvdA Fryslân 
https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestel
ijk-bestuur/ ziet u wanneer er weer een 

gesprek plaats zal vinden.  
 
 
Nog wat data om te noteren 
  
Start vergaderseizoen en huldiging 
jubilarissen afdelingen Ooststellingwerf en 
Weststellingwerf:  
 Zaterdag 7 september 2024 
 Plaats: nog nader te bepalen 
 
Gezamenlijke ledenbijeenkomst 
GroenLinks en PvdA 

Vrijdag 13 september 2024 van 
17.00 – 19.00 uur in De Miente  
 

Bijeenkomst over Recreatie en Toerisme 
 Maandag 30 september 2024 
 Van 19.30 – 21.30 uur 
 Plaats: nog nader te bepalen  
 
PvdA Fryslân Festival  
 Vrijdag 11 oktober 2024 
 
Algemene najaarsledenvergadering: 

Donderdag 21 november 2024, 
19.30 uur 

 Plaats: nog nader te bepalen

https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestelijk-bestuur/
https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestelijk-bestuur/
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Wilt u contact met de wethouder, de fractie of het bestuur, zie hieronder voor de 
contactgegevens.  
 
Contactpersonen PvdA Ooststellingwerf 
Wethouder 
Jelke Nijboer, j.nijboer@ooststellingwerf.nl 
 
Fractie 
Bart Polpe, fractievoorzitter, fractie@pvdaooststellingwerf.nl  
Jan Vledder, raadslid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Sjonny de Jong, raadslid,  fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Olphert Smit, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Inti Meijerhof, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
 
Waterschapsbestuurder 
Annelies Stolp, astolpdeboer@hotmail.com  
 
Bestuur 
Marian Jager, voorzitter 
Olphert Smit, penningmeester 
Fimke Hijlkema, secretaris 
Reika Dijkstra, bestuurslid 
Marco Hoogeveen, bestuurslid 
U kunt het bestuur bereiken via secretaris@pvdaooststellingwerf.nl of 06-51506168 (Fimke Hijlkema)  
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